
 Na okruglom stolu su predstavnici udruga iznijeli glavne okolišne probleme koji izazivaju 
umanjivanje prirodnih vrijednosti DNŽ, te ozbiljne zdravstvene posljedice, osobito u Pločama 
i Donjoj Neretvi, a stručnjaci iz energetike i upravljanja otpadom predstavili prikladne održive 
pristupe, koji u razvijenim zemljama postaju jedno od središnjih gospodarskih pitanja.  

Sudjelovali su: Mladen Iličković (Zaklada Energetski neovisna zemlja), Tomislav Lerotić 
(www.lerotic.de), Ivo Lučić (moderator), Branimir Molak (Međunarodni institut za razvitak 
Hrvatske), Ana Musa (Lijepa naša DNŽ) i Meri Rogošić (Divina Natura Metković). 

Zaključci 

koje mi, sudionici okruglog stola: „Je li u DNŽ moguć razvoj koji čuva okoliš?“, 

održanog u okviru Mediteranskog sajma, 29. ožujka 2012. u Dubrovniku 

upućujemo javnosti i nadležnim vlastima: 

  

Izražavamo zabrinutost  

načinom razvoja koji ne vodi dovoljno računa o općoj održivosti, općim interesima i 
interesima građana, te zanemaruju argumente struke i lokalne javnosti. Suprotno, aktualni 
razvoj promiče interese špekulantskog kapitala i nepotrebno uništava prirodu i okoliš, 
najvažniji resurs i temeljeno opće dobro u Hrvatskoj i Dubrovačko-neretvanskoj županiji. 
Ono što politički glasnogovornici često prezreno nazivaju „neiskorištena“ i „beskorisna“ 
priroda, najveći je privlačni element turizma, glavne grane juga Hrvatske. 

Upozoravamo  

da se iz službenih krugova održivi razvoj prečesto diskreditira kao nešto nemoguće, što je laž 
i besmislica, jer razni oblici održivog razvoja u naprednim zemljama postaju središnje 
gospodarske aktivnosti; ili se pak mnoge štetne tehnologije i zahvati, osobito u energetici i 
upravljanju otpadom, lažno prikazuju kao obnovljivi, odnosni održivi pristupi, što je 
nekorektno i neprihvatljivo.  

Također, upozoravamo da Hrvatska do sada nije dovoljno vodila računa o zaštiti od 
negativnih prekograničnih utjecaja, osobito iz Bosne i Hercegovine, ali i sama nije bila 
obazriva u obrnutom smjeru.   

Pozivamo 

sve odgovorne da ozbiljnije potaknu održivi razvoj na svakom području života, a osobito na 
gorućim pitanjima turizma, upotrebe prirode i prostora, u energetici, zaštiti voda i u upravljaju 
otpadom; 

da učinkovito ostvaruju zaštitu odabranih područja i što prije zaštite dijelove čije se postupak 
nepotrebno godinama odugovlači kao npr. park prirode Donja Neretva;  



predlažemo da se preispitaju svi korisnički parametri za odlučivanje o izgradnji HE Ombla,Tri 
sestrice, ideja o spaljivanju otpada i svih sličnih koji za male novce uništavaju zdravlje ljudi i 
najveću hrvatsku prirodnu vrijednost; 

da prihvate javnost i lokalno stanovništvo kao partnera u odlučivanju, a znanost kao podlogu 
u donošenju odluka; te   

da usklađuju realizaciju okolišne politike sa susjednim zemljama, štiteći zdravlje ljudi i 
interese okoliša s obje strane granica. 

 

 

 


